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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo, otwieram obrady XLVIII sesji Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego. Witam wszystkich państwa obecnych na sesji. Na podstawie 

podpisów złożonych na liście obecności stwierdzam, że w posiedzeniu uczestniczy 

odpowiednia liczba radnych, aby obrady sejmiku uznać za prawomocne. 

Przypominam, że obrady sejmiku są nagrywane i transmitowane. Szczegółowa 

informacja w tej sprawie znajduje się przy wejściu na salę obrad.  

Na podstawie § 2 ust. 2 Regulaminu Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego  

na sekretarza obrad powołuję pana Igora Krajnowa z Klubu PO. Protokół z 

poprzedniego posiedzenia sejmiku, zgodnie z § 2 ust. 7 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego, został wyłożony do wglądu pań i panów radnych. Do 

protokołu nie zgłoszono uwag. Na podstawie § 2 ust. 9 protokół został podpisany. 

Przechodzimy do punktu 2. Przyjęcie porządku obrad. Porządek obrad został 

państwu przesłany. Czy są propozycje zmian w porządku obrad? Proszę bardzo pan 

marszałek Adam Struzik. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący proszę o wprowadzenie trzech dodatkowych 

punktów jako 14, 15 i 16. Po pierwsze projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania OSP-2018. To porządkowa 

uchwała. Następnie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej gminom/miastom na zakup lekkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego oraz sprzętu specjalistycznego dla OSP i wreszcie projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki 

Odpadami dla Mazowsza na lata 2012–2017 z uwzględnieniem lat 2018–2023.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy są inne propozycje zmiany porządku obrad? Proszę państwa 

jeżeli nie ma to ja zaproponuję państwu wprowadzenie jako punktu 17 projektu 

uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Panu 

Sylwestrowi Sokolnickiemu – wieloletniemu burmistrzowi Miasta i Gminy Serock. 

Jako punktu 18 projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa 

Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej „Meditrans Ostrołęka” Stacji Pogotowia Ratunkowego i 
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Transportu Sanitarnego w Ostrołęce oraz jako punktu 19 projekt uchwały w sprawie 

wyboru przedstawicieli Województwa Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej 

przy Mazowieckim Centrum Leczenia Chorób Płuc i Gruźlicy w Otwocku. Czy są inne 

propozycje zmiany w porządku obrad? Proszę państwa jeżeli nie, będziemy wobec 

tego głosowali. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 14  

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

ramach zadania OSP-2018 (druk nr 879)?  Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za 37 głosów, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Stwierdzam,  

że punkt został wprowadzony do porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za 

wprowadzeniem jako punktu 15 projektu uchwały udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej gminom/miastom na zakup lekkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego oraz sprzętu specjalistycznego dla OSP (druk nr 880)? Kto jest przeciw? 

Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że punkt został wprowadzony do 

porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 16 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wykonania Wojewódzkiego Planu 

Gospodarki Odpadami dla Mazowsza na lata 2012–2017 z uwzględnieniem lat 

2018–2023 (druk nr 881)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. 

Za wprowadzeniem punktu głosowało 37 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że punkt został wprowadzony do porządku 

obrad. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 17 projektu 

uchwały w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Panu 

Sylwestrowi Sokolnickiemu (druk nr 882)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu głosowało 33 radnych, nikt nie był 

przeciw, 2 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że punkt został 

wprowadzony do porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem 

jako punktu 18 projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa 

Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej „Meditrans Ostrołęka” Stacji Pogotowia Ratunkowego i 

Transportu Sanitarnego w Ostrołęce (druk nr 883)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał 

się od głosu? Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu głosowało 37 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że punkt został wprowadzony 

do porządku obrad. Kto z państwa radnych jest za wprowadzeniem jako punktu 19 

projektu uchwały w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa Mazowieckiego do 
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Rady Społecznej działającej przy Mazowieckim Centrum Leczenia Chorób Płuc i 

Gruźlicy w Otwocku (druk nr 884)? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za wprowadzeniem punktu głosowało 36 radnych, nikt nie był przeciw, nikt 

nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że punkt został wprowadzony do porządku 

obrad. Pozostałe punkty zmieniają odpowiednio kolejność.  

Przechodzimy do punktu 3. O zabranie głosu proszę pana radnego Adama 

Orlińskiego.  

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo Radni, 

sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego (WPF) na 

lata 2018-2038. Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu 

Obrad Sejmiku Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały 

do Komisji Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 

opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z 

autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniach 

10 i 16 października 2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Mazowieckiego na lata 2018 – 2038 z druku nr 868 wraz z autopoprawką nr 1 

Zarządu Województwa Mazowieckiego. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Czy 

pan radny Wielgus ma pytanie do sprawozdawcy? 

 

Pan Jerzy Wielgus 

Dziękuję Panie Przewodniczący ale właśnie stąd, że są pracownicy muzeum 

chciałbym po tym punkcie prosić, żeby pan dopuścił do przedstawienia swojej 

sytuacji pracowników muzeum i z jakimi problemami do nas przyszli. Byłoby bardzo 

dobrze w moim przekonaniu, bo dobrze by było żeby rada też wiedziała jak się dzieje 

i jakie są opinie muzealników, dziękuję. 
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Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, natomiast do mnie się nikt w tej sprawie panie radny nie zgłosił. W 

tej chwili realizujemy porządek obrad i myślę, że gdzieś tutaj w dalszej części 

posiedzenia jeżeli będą chętni do zabrania głosu taka możliwość być może będzie. 

Czy jeżeli chodzi o punkt 3 ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? 

Jeżeli nie, przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych 

jest  

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 868 wraz z autopoprawką nr 1? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 37 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Mazowieckiego 

na lata 2018-2038 (druk nr 868) wraz z autopoprawką nr 1. 

Przechodzimy do punktu 4. O zabranie głosu ponownie proszę pana radnego Adama 

Orlińskiego. 

 

Pan Mirosław Adam Orliński 

Szanowny Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Koleżanki i Koledzy Radni. 

Sprawozdanie Komisji Budżetu i Finansów o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok. 

Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 

Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt uchwały do Komisji 

Budżetu i Finansów, celem przeprowadzenia pierwszego czytania i opracowania 

sprawozdania. Komisja, po rozpatrzeniu tego projektu uchwały wraz z autopoprawką 

nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego na posiedzeniu w dniach 10 i 16 

października 2018 roku pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok z 

druku nr 867 wraz z autopoprawką nr 1 Zarządu Województwa Mazowieckiego.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Jeżeli nie, 

przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 867 wraz z autopoprawką nr 1? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 397 
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radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej Województwa Mazowieckiego na 2018 rok (druk nr 845) wraz z 

autopoprawką nr 1.  

Przechodzimy do punktu 5. O zabranie głosu proszę pana radnego Witolda 

Chrzanowskiego. 

 

Pan Witold Chrzanowski 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Panie i Panowie Radni Komisja Prawa, 

Bezpieczeństwa, Samorządu i Porządku Publicznego rozpatrywała projekt uchwały w 

sprawie „Rocznego programu współpracy Województwa Mazowieckiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok” 10 października. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zgodnie z drukiem nr 865. 

Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy? Przystępujemy 

zatem do głosowania projektu uchwały. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 865? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę w sprawie „Rocznego programu współpracy Województwa 

Mazowieckiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2019 rok” 

(druk nr 865). 

Przechodzimy do punktu 6. O zabranie głosu poproszę pana radnego Leszka 

Przybytniaka. 

 

Pan Leszek Przybytniak 

Panie Przewodniczący, Panie Marszałku, Szanowni Państwo  Radni sprawozdanie 

Komisji Rolnictwa i Terenów Wiejskich o projekcie stanowiska sejmiku w sprawie 

sytuacji na rynku owoców w województwie mazowieckim (druk nr 874). 

Przewodniczący Sejmiku, na podstawie § 11 ust. 1 Regulaminu Obrad Sejmiku 
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Województwa Mazowieckiego, skierował powyższy projekt stanowiska do Komisji 

Rolnictwa i Terenów Wiejskich celem przeprowadzenia pierwszego czytania i 

opracowania sprawozdania. Komisja po rozpatrzeniu powyższego projektu 

stanowiska  na posiedzeniu w dniu 16 października 2018 roku zaopiniowała 

pozytywnie projekt stanowiska sejmiku w sprawie sytuacji na rynku owoców w 

województwie mazowieckim z druku nr 874 wraz z następującą poprawką. W treści 

stanowiska w 1 akapicie ostatnie zdanie otrzymuje brzmienie: „Do trudnej sytuacji 

gospodarstw przyczyniły się również niepraktyczne przepisy przy zatrudnianiu, 

szczególnie obcokrajowców, do pracy, które zupełnie nie uwzględniają specyfiki 

pracy w sadownictwie”. Panie przewodniczący proszę o przegłosowanie.   

 
Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo, czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do sprawozdawcy?  Proszę 

pan radny Jerzy Wielgus. 

 

Pan Jerzy Wielgus 

Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący i do sprawozdawcy ja bym miał pytanie, bo w 

6 punkcie jak gdyby tego stanowiska jest uproszczenie procedur związanych z 

zatrudnieniem osób w sadownictwie, które uwzględniać będą specyfikę pracy w tym 

sektorze. Czy mógłby pan to rozwinąć, na czym to polega dlatego, że wiem że 

znowelizowana została w grudniu 2017 roku i zostały wprowadzone pewne korekty 

chociażby o 9-cio miesięcznym okresie możliwości zatrudnienia cudzoziemca no plus 

tam jest zezwolenie na trzy lata itd. Na czym to by miało polegać? 

 

Pan Leszek Przybytniak 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo zmiany tych przepisów, o których tutaj 

pan radny raczył nadmienić rzeczywiście zmieniły sytuację, jeśli chodzi o możliwość 

zatrudniania obcokrajowców przy pracach sezonowych w rolnictwie, natomiast 

szanowni państwo ja jestem praktykiem, jak państwo wiecie, prowadzę 

gospodarstwo rolne i w tym gospodarstwie również zatrudniam pracowników, 

również zza naszej granicy wschodniej i taka bardzo podstawowa sprawa, która 

myślę, że wymknęła się ustawodawcom, a mianowicie przed rokiem, przed 1 

stycznia 2017 roku my rolnicy, którzy chcieliśmy powierzyć zamiar zatrudnienia przy 

pracach sezonowych, pracach w rolnictwie występowaliśmy do starosty z 
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oświadczeniem chęci zatrudnienia. Taka prosta rzecz oświadczenie o chęci 

zatrudnienia przy pracach polowych, pracach sezonowych. Natomiast od 1 stycznia 

ta właśnie ustawa, o której pan mówi wprowadziła występowanie o zezwolenie na 

zatrudnianie. I mamy taki lapsus, który w zasadzie wśród rolników no uchodzi raczej 

za negatywnie postrzegany a mianowicie, że my jako pracodawcy również musimy 

prosić o zezwolenie o zatrudnianie i tu niestety proszę pana nie możemy z tym 

dyskutować my jako rolnicy. Jeżeli przez wiele lat było oświadczenie o potrzebie 

zatrudnienia i to wystarczało, w tej chwili mamy do dyspozycji zezwolenia. Owszem 

te zezwolenia są w praktyce wykorzystywane tak, występujemy, jest praca 

rzeczywiście 9-cio miesięczna, można występować na rok do wojewody, można na 

trzy lata natomiast gdyby pan zobaczył i wszyscy państwo, mogłem gdybym wiedział, 

że tak będzie takie pytanie bym przywiózł w zasadzie całą teczkę tych dokumentów, 

które należy złożyć to byście rzeczywiście sami powiedzieli, że  gdzieś te procedury 

zostały w sposób chyba taki niepozytywny dla produkcji wprowadzone. Także o to się 

ubiegamy, nie dzisiaj tylko przypominamy panu ministrowi, że rzeczywiście te rzeczy 

trzeba poprawić.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Proszę pan radny Jerzy Wielgus. 

 

Pan Jerzy Wielgus 

W moim przekonaniu to zezwolenie to jest pozytywne dlatego, że ono cywilizuje 

pracę tych pracowników jako pomocników rolnictwa, gdzie musi być umowa o pracę. 

Rozumiem, że może być kłopotem, bo ten który zatrudni takiego cudzoziemca będzie 

musiał zapłacić 230 zł składki i nie będzie w moim przekonaniu, bo w tą składkę 

wchodzi wypadkowe, nie będzie takich przypadków jak telewizja pokazywała, że 

gdzieś przedsiębiorca sprowadził jakąś grupę pracowników do pracy, ale jeżeli 

zachorowała to wywiózł na przystanek i kobieta prawie że zeszła z tego padołu. No 

myślę, że cywilizuje tylko relacje zatrudniania cudzoziemców w Polsce. Dziękuję. 

 

Pan Leszek Przybytniak 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo myślę, że jest pewne niezrozumienie 

pewnych zasad i reguł zatrudniania szczególnie w pracach polowych, pracach 

sezonowych. I tutaj wyjaśnienie dla pana, że te oświadczenia które były w 
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poprzedniej ustawie również były rejestrowane, również były szanowny panie 

poddawane całej procedurze zatrudniania, więc tu nie ma jakiegoś takiego, że 

raptem zmieniliśmy wszystko w świecie. Również były umowy pracy. Ta ustawa 

utrudniła naprawdę, w sposób jednoznaczny zatrudnianie pracowników i tyle, 

dziękuję bardzo.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję proszę państwa komisja zgłosiła poprawkę w 1 akapicie proponując, aby 

ostatnie zdanie w tymże akapicie brzmiało: „Do trudnej sytuacji gospodarstw 

przyczyniły się również niepraktyczne przepisy przy zatrudnianiu, szczególnie 

obcokrajowców, do pracy, które zupełnie nie uwzględniają specyfiki pracy w 

sadownictwie”. Kto z państwa radnych jest za tym, aby przyjąć tę poprawkę? Kto jest 

przeciw? Kto wstrzymał się od głosowania? Dziękuję. Za przyjęciem poprawki 

głosowało 31 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. 

Stwierdzam, że poprawka została przyjęta. Przystępujemy zatem do głosowania 

projektu stanowiska. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem projektu stanowiska z 

druku nr 874 wraz z przyjętą poprawką? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Za przyjęciem projektu stanowiska głosowało 29 radnych,  nikt nie był 

przeciw, nikt nie  wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął stanowisko w sprawie sytuacji na rynku owoców w 

województwie mazowieckim druk nr 874. 

Przechodzimy do punktu 7. O zabranie głosu proszę pana Skarbnika Marka 

Miesztalskiego. 

 

Pan Marek Miesztalski – Skarbnik Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku jest to uchwała zmieniająca naszą uchwałę 

sejmiku z 30 stycznia 2018 roku, w której to uchwale sejmik udzielił pomocy 

finansowej gminie Brwinów. Chodziło o 1 milion 130 tysięcy złotych z 

przeznaczeniem na budowę drogi przez tę gminę. Droga ta prowadzi do Matecznika 

Mazowsze, czyli do naszej placówki kulturalnej. Z uwagi na pewne perturbacje 

związane z wykupem gruntów, z uzyskaniem pozwolenia, gmina zwróciła się do 

samorządu województwa o przedłużenie tej pomocy na rok następny i tą właśnie 

zmianą, tą nowelizacją zmieniamy to w ten sposób, tę uchwałę, że przewidujemy jej 

realizację w roku również następnym, co wymaga umieszczenia tego zadania w 
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WPF-ie. W WPF-ie zostało to umieszczone, no ale w tej uchwale udzielającej 

pomocy taka adnotacja musi się znaleźć. Tylko na tym to polega. Proszę zatem o 

przegłosowanie tej uchwały w dwóch czytaniach na dzisiejszym posiedzeniu. 

Dziękuję bardzo. 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania.  

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 869? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie udzielenia Gminie Brwinów pomocy 

finansowej druk nr 869.  

Przechodzimy do punktu 8. O zabranie głosu proszę pana Marszałka Adama 

Struzika. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku tak jak mówiłem jest to uchwała 

porządkowa zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

gmin/miast na wykonanie prac remontowych budynków użytkowanych przez 

jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych w ramach zadania „Mazowieckie strażnice 

OSP-2018”.  I chodzi tutaj o to, że gmina Krasne w ramach zadania Mazowieckie 

strażnice otrzymała dofinansowanie w wysokości 23 742 zł i wpłynęło do naszego 

urzędu pismo, w którym gmina prosi o zmianę zakresu prac remontowych i remontu 

posadzki oraz instalacji elektrycznej strażnicy, na remont instalacji elektrycznej w 

pierwszym garażu, remont ścian i sufitów z ułożeniem płytek ceramicznych na 

ścianach, wymiana okna w garażu. A wysokość dofinansowania pozostaje bez 

zmian. Uprzejmie proszę o dwa czytania i przyjęcie. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania.  
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Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 870 wraz z autopoprawką? Kto jest przeciw? Kto 

wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 

radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik 

Województwa Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla gmin/miast na wykonanie prac remontowych 

budynków użytkowanych przez jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych w ramach 

zadania „Mazowieckie strażnice OSP-2018” druk nr 870 wraz z autopoprawką.  

Przechodzimy do punktu 9.  Projekt stanowiska w sprawie nadania Mazowieckiemu 

Portowi Lotniczemu Warszawa-Modlin imienia Ignacego Jana Paderewskiego druk nr 

871. Proszę państwa projekt stanowiska dotyczy zwrócenia się do Zarządu 

Województwa Mazowieckiego o podjęcie działań zmierzających do nadania imienia 

Mazowieckiemu Portowi Lotniczemu Warszawa-Modlin. Przypadający w tym roku 

jubileusz 100-lecia odzyskania przez Polskę Niepodległości to doskonała okazja, aby 

uczcić to wydarzenie poprzez nadanie naszemu lotnisku imienia wybitnego Polaka, 

człowieka rozpoznawanego na całym świecie w jego niezwykle istotny wkład w 

odzyskanie przez Polskę niepodległości. Proszę państwa proponowałbym, aby 

skierować to stanowisko do Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i 

Przeciwdziałania Bezrobociu w celu dalszej pracy nad stanowiskiem w komisji. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na skierowanie projektu 

stanowiska do komisji. Proszę bardzo pani radna Katarzyna Piekarska. 

 

Pani Katarzyna Piekarska 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo rok 2018 został ogłoszony 

rokiem kobiet. Poza tym w roku 2018 upłynie 100 lat od momentu, kiedy kobiety 

otrzymały prawa wyborcze. Wielka polska postać Paderewski jest już patronem 

lotniska, jeśli dobrze pamiętam, w Bydgoszczy. Dlatego składam wniosek o to, aby 

patronką lotniska w Modlinie została któraś z naszych wielkich rodaczek. Mamy na 

Mazowszu bardzo wiele pań, które zasługują na to, aby zostać patronkami lotniska. 

Wspomnę tylko wspaniała panią Mirę Zimińską-Sygietyńską czy wspaniałą postać 

jaką była Irena Sendlerowa i takich przykładów można byłoby mnożyć. Dlatego 

bardzo proszę, aby zastanowić się nad tym, aby nie nadawać kolejnej nazwy lotniska 

imieniem Paderewskiego. Nie dlatego, że nie szanuję tej postaci, bo to jest wielka 

postać w naszej polskiej historii, nie mniej jednak wydaje mi się, że nadszedł chyba 
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czas na kobiety i czas na patronki. I to jest pierwszy wniosek, natomiast drugi ja nie 

usłyszałam czy zostało to również skierowane do komisji kultury, bo wydaje mi się, 

że byłoby chyba zasadne, żeby również ten wniosek skierować do komisji kultury 

dlatego, bo także patron jest w pewnym sensie czynnikiem również kulturotwórczym 

jeśli tak można powiedzieć. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, ja tylko chciałem zwrócić państwa uwagę, że właściwie jeżeli chodzi o 

zgłoszenie projektu stanowiska, czy też innej inicjatywy to na dobrą sprawę cały rok 

na to był, nie trzeba było czekać myślę na to, aż taka propozycja się pojawi. Jeżeli 

chodzi o kobiety to proszę państwa myślę, że tutaj w pierwszej kolejności należałoby 

myśleć chyba o Marii Skłodowskiej-Curie, która jeżeli chodzi o rozpoznawalność na 

świecie myślę, że dorównuje Paderewskiemu. Więc jeżeli chodzi o kobiety to z 

pewnością tutaj jest ich wiele, ale myślę, że warto pomyśleć o Marii Skłodowskiej-

Curie w pierwszej kolejności. Proszę państwa ja, tak jak mówię, nie chciałbym tutaj 

dzisiaj przesądzać czy zmierzamy w tę czy w inną stronę, jeżeli chodzi o lotnisko w 

Modlinie, zwłaszcza że za moment będziemy mieli kolejne lotnisko do nazwania tym 

razem w Radomiu, natomiast myślę proszę państwa, że to też jest dobra okazja, 

żebyśmy być może na komisji rozwoju gospodarczego porozmawiali także o 

przyszłości tego lotniska, czyli naszego lotniska i naszych udziałów w Porcie 

Lotniczym Warszawa-Modlin dlatego, że jak państwo wiedzą jeden z udziałowców 

zdecydował się zaangażować finansowo gdzie indziej, a lotnisko Modlin tak 

naprawdę potrzebuje w tej chwili pilnie rozbudowy tak, żeby ci pasażerowie, którzy 

wybrali to lotnisko jako istniejące dzisiaj lotnisko z którego mogą latać po całej 

Europie, byli obsługiwani w warunkach przyzwoitych i nadążających za wzrostem 

ruchu lotniczego na tymże lotnisku. Czy pani radna ponownie chce zabrać głos w tym 

punkcie? 

 

Pani Katarzyna Piekarska 

Ja bardzo przepraszam i dziękuję, że dopuścił mnie pan ponownie. Zapomniałam 

jeszcze o jednej rzeczy. Wydaje mi się, że może w sprawie nazwy tego lotniska 

dobrze byłoby pomyśleć o zorganizowaniu po prostu konkursu, żeby mieszkańcy 

Mazowsza, ale może nie tylko Mazowsza, no bo wiadomo że lotnisko nie jest tylko 

dla mieszkańców Mazowsza, jest dla mieszkańców całej Polski. Wytypować kilka 
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postaci i kilka kobiet ja się zgadzam, to jest bardzo dobry pomysł nasza wybitna 

noblistka Maria Skłodowska-Curie byłaby fantastyczną patronką i żeby po prostu 

zdecydowali mieszkańcy kogo chcą na patronkę lotniska w Modlinie. Dziękuję 

bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, proszę państwa tak jak mówiłem wcześniej proponuję, żeby stanowisko 

skierować do Komisji Rozwoju Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania 

Bezrobociu może z prośbą o zasięgnięcie opinii Komisji Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na 

skierowanie projektu stanowiska do komisji. Ponieważ sprzeciwu nie słyszę 

stwierdzam, że sejmik skierował projekt stanowiska do Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Infrastruktury i Przeciwdziałania Bezrobociu.  

Przechodzimy do punktu 10. O zabranie głosu proszę pana Skarbnika Marka 

Miesztalskiego. 

 

Pan Marek Miesztalski – Skarbnik Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku od kilku lat samorządy mają obowiązek 

badania swoich sprawozdań i wykonywania tzw. audytów i projekt uchwały, który 

państwu przedstawiam upoważnia w imieniu sejmiku do przeprowadzenia takiego 

postępowania. Upoważnia marszałka województwa. Chcemy, aby wybór tego 

podmiotu, który przeprowadziłby audyt, on jest przedstawiany również komitetowi 

audytu i projekt tej uchwały jest z komitetem audytu, naszego sejmiku oczywiście, 

uzgodniony. Byłby na dwa lata, to znaczy sprawozdanie byłoby na rok 2018 i za rok 

2019, ten jeden podmiot wybrany w przetargu nieograniczonym by wykonał te 

badania. I tak naprawdę to są istotne postanowienia tej uchwały. Z uwagi na to, że 

chcielibyśmy przeprowadzić cały proces do końca roku, a nawet przed grudniem 

jeszcze proszę o dwa czytania na dzisiejszym posiedzeniu. Dziękuję. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 
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przyjęciem projektu uchwały z druku nr 875? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 38 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie upoważnienia do wszczęcia postępowania 

dotyczącego wyboru firmy audytorskiej do przeprowadzenia badania rocznych 

sprawozdań finansowych Województwa Mazowieckiego za rok 2018 i za rok 2019 

oraz sporządzenia sprawozdania dodatkowego dla Komitetu Audytu (druk nr 875). 

Przechodzimy do punktu 11. O zabranie głosu proszę pana skarbnika Marka 

Miesztalskiego. 

 

Pan Marek Miesztalski – Skarbnik Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku kolejna uchwała dotyczy zmiany w sprawie 

wydzielonych rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność oświatową i chodzi o drobną zmianę, o dodanie na 

wniosek centrum kształcenia zawodowego i ustawicznego w Warszawie jeszcze 

jednej kategorii dochodów, która by na tym rachunku była zbierana. Chodzi o wpłaty 

za zagubienie lub zniszczenie dozymetru przez uczniów kierunku technik 

elektrokardiolog. To źródło dochodów byłoby również gromadzone na tych 

wydzielonych rachunkach. Proszę również o dwa czytania na dzisiejszym 

posiedzeniu. Dziękuję.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 876? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wydzielonych rachunków dochodów 

samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność oświatową 

województwa mazowieckiego (druk nr 876).  

Przechodzimy do punktu 12. O zabranie głosu proszę panią marszałek Ewę 

Orzełowską. 
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Pani Janina Ewa Orzełowska – Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku przedstawiam uchwałę przedstawiającą 

rozporządzenie Wojewody Mazowieckiego w sprawie Zieluńsko-Rzęgnowskiego 

Obszaru Chronionego Krajobrazu. Sprawa dotyczy wyłączenia, zniesienia zakazu 

działki 263 z wydobywania do celów gospodarczych skał, w tym torfu oraz 

skamieniałości, w tym kompletnych szczątków roślin i zwierząt, a także minerałów i 

bursztynów. Po przeanalizowaniu szanowni państwo i po wizji terenowej oraz i po 

uzgodnieniach z radą przyrody stwierdzamy, że nie będzie to ze szkodą dla 

środowiska. W związku z powyższym prosimy o dwa czytania. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 877? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 40 radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą rozporządzenie Wojewody 

Mazowieckiego w sprawie Zieluńsko-Rzęgnowskiego Obszaru Chronionego 

Krajobrazu (druk nr 877). 

Przechodzimy do punktu 13. O zabranie głosu proszę panią marszałek Elżbietę 

Lanc. 

 

Pani Elżbieta Lanc – Członek Zarządu Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni przedstawiam projekt uchwały 

sejmiku województwa zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań oraz 

wysokości środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków 

finansowych pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2018 r. Ta uchwała ulega zmianie ze względu na to, że 

pismem z dnia 30 sierpnia 2018 roku Gmina i Miasto Płock zrezygnowała z kwoty 

128 485,91 zł. W związku z tym zachodzi konieczność, żeby te środki przeznaczyć 

na zadania pn.: „Dofinansowanie kosztów tworzenia i działania zakładów aktywności 

zawodowej”. I tak mając powyższe na uwadze dokonuje się podziału środków 
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Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 r. i 

przeznacza odpowiednio: 5 685 156,22 zł na zadanie pn.: „Dofinansowanie robót 

budowlanych w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 7 lipca 1994 r. – Prawo 

budowlane, dotyczących obiektów służących rehabilitacji, w związku z potrzebami 

osób niepełnosprawnych, z wyjątkiem rozbiórki tych obiektów”; kwotę 5 146 954,78 zł 

na zadanie pn.: „Dofinansowanie kosztów tworzenia i działania zakładów  aktywności 

zawodowej” i 1 292 100,00 zł na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i 

społecznej osób niepełnosprawnych. Proszę o przejście do drugiego czytania. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu 

uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli nie 

usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego czytania. 

Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

projektu uchwały z druku nr 878? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 40  radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie określenia zadań oraz wysokości 

środków przeznaczonych na ich realizację w ramach podziału środków finansowych 

pochodzących z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 

2018 r. (druk nr 787).  

Przechodzimy do punktu 14. O zabranie głosu proszę pana marszałka Adama 

Struzika. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku to jest kolejna korekta dotycząca 

programu wsparcia dla ochotniczych straży pożarnych. Tym razem dotyczy uchwały 

nr 35/18 z dnia 28 marca zmienionej później uchwałą 155/18 w dniu 18 września i 

szereg tutaj gmin po prostu przysłało rezygnację z niektórych sprzętów. Otrzymali 

wsparcie z innych źródeł. Gmina Klembów zrezygnowała z pewnego asortymentu 

wsparcia. Gmina Gostynin, OSP Białota zrezygnowała z dofinansowania do zakupu 

samochodu, ponieważ otrzymała je z innych źródeł. Dlatego zachodzi potrzeba 

dostosowania w tabelach zestawień tego sprzętu, który ostatecznie trafił i tego 

wsparcia, który ostatecznie trafił do jednostek i proszę o dwa czytania. Jednocześnie 
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informuję, że powstały oszczędności w wysokości 365 180 zł. I o tych 

oszczędnościach za chwilę w następnej uchwale. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 879? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 39  radnych, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę zmieniającej uchwałę w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w ramach zadania OSP-2018 (druk nr 879). 

Przechodzimy do punktu 15. O zabranie głosu ponownie proszę pana marszałka 

Adama Struzika. 

  

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku tak jak powiedziałem powstały 

oszczędności i chcielibyśmy te oszczędności przekazać. Oczywiście na ten sam cel. 

I jest tutaj w tej uchwale zaproponowany podział tych środków. One w tej chwili w 

postaci wsparcia dla gmin dotyczą tych 13 pozycji wymienionych w projekcie uchwały 

i też proszę o przyjęcie w dwóch czytaniach.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 880? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję bardzo. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 38  radnych, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej gminom/miastom na zakup lekkiego samochodu ratowniczo-

gaśniczego oraz sprzętu specjalistycznego dla osp (druk nr 880). 
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Przechodzimy do punktu 16. O zabranie głosu proszę panią marszałek Ewę 

Orzełowską. 

 

Pani Janina Ewa Orzełowska - Wicemarszałek 

Panie Przewodniczący, Wysoki Sejmiku uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 

wykonania Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla Mazowsza na lata 

2012–2017 z uwzględnieniem lat 2018–2023. Uchwała dotyczy zmian, ponieważ 

dwie instalacje na Mazowszu spełniły warunki, żeby zostać dopisane jako Ripok. 

Proszę o dwa czytania. To są instalacje, które wpisane jako zastępcze, po spełnieniu 

warunków zostają wpisane jako Ripoki. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest za 

przyjęciem projektu uchwały z druku nr 881? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od 

głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 29  radnych, nikt nie był 

przeciw, 3 radnych wstrzymało się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wykonania 

Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami dla Mazowsza na lata 2012–2017 z 

uwzględnieniem lat 2018–2023 (druk nr 881). 

 

[głos z sali – zapis nieczytelny] 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Panie Przewodniczący Kropiwnicki jest prośba, żeby pan tutaj nie pokrzykiwał u nas 

na sali. Za kilka punktów, jeżeli państwo będą chcieli będą państwo mieli taką 

możliwość, natomiast na razie zgłosiła się tutaj tylko jedna osoba jako ta, która chce 

zabrać głos.  

Proszę państwa przechodzimy do punktu 17. Projekt uchwały w sprawie nadania 

Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” Panu Sylwestrowi Sokolnickiemu 

(druk nr 882). Proszę państwa  zgodnie z § 3 uchwały Nr 141/06 w sprawie 

ustanowienia Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza” z dnia 10 lipca 2006 
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roku sejmik na wniosek Komisji Odznaki Honorowej „Zasłużony dla Mazowsza”, w 

drodze uchwały nadaje Odznakę. Komisja Odznaki Honorowej „Zasłużony dla 

Mazowsza” przedstawia sejmikowi projekt uchwały, w którym wnosi o nadanie 

odznaki Panu Sylwestrowi Sokolnickiemu. Czy ktoś z państwa radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? Wnioskuję o przejście do drugiego 

czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania. Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem projektu uchwały z druku nr 882? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się 

od głosu? Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 30  radnych, nikt nie 

był przeciw, nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa 

Mazowieckiego podjął uchwałę w sprawie nadania Odznaki Honorowej „Zasłużony 

dla Mazowsza” Panu Sylwestrowi Sokolnickiemu (druk nr 882).  

Przechodzimy do punktu 18. O zabranie głosu proszę panią przewodniczącą Jolantę 

Koczorowską. 

 

Pani Jolanta Koczorowska  

Szanowni Państwo mam do przedstawienia dwa projekty uchwał dotyczące 

powołania rad społecznych. Pierwsza z nich to jest uchwała przygotowana dzisiaj 

przez komisję zdrowia w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa 

Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej „MEDITRANS OSTROŁĘKA” Stacja Pogotowia 

Ratunkowego i Transportu Sanitarnego. Na podstawie stosownych przepisów 

uchwala się, co następuje. Paragraf pierwszy do składu Rady Społecznej działającej 

przy Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej „MEDITRANS 

OSTROŁĘKA” Stacji Pogotowia Ratunkowego i Transportu Sanitarnego w Ostrołęce 

dokonuje się wyboru następujących przedstawicieli Województwa Mazowieckiego: 

Krzysztof Bałdyga; Małgorzata Kozera; Krzysztof Winiarski. Paragraf drugi 

wykonanie uchwały powierza się Zarządowi Województwa Mazowieckiego. Paragraf 

trzeci uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W uzasadnieniu podajemy, że w 

związku z upływem w dniu 9 grudnia 2018 roku 4 - letniej kadencji tej rady zaistniała 

konieczność wyboru przedstawicieli do prac w radzie na nową kadencję.  Zgodnie z 

obowiązującym statutem, zatwierdzonym uchwałą nr 94/12 Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego  3 członków wchodzi w skład tej rady i  to są członkowie wybrani 
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przez Sejmik Województwa Mazowieckiego. Dzisiaj ta uchwała uzyskała 

jednogłośnie poparcie komisji i komisja wnosi o jej uchwalenie. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie 

projektu uchwały? Został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego czytania. Jeśli 

nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do drugiego 

czytania. Przystępujemy do głosowania.  Kto z państwa radnych jest za przyjęciem 

uchwały z druku nr 883? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? Dziękuję. Za 

przyjęciem projektu uchwały głosowało 38 radnych, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego podjął 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa 

Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym 

Zakładzie Opieki Zdrowotnej „MEDITRANS OSTROŁĘKA” Stacji Pogotowia 

Ratunkowego  

i Transportu Sanitarnego w Ostrołęce (druk nr 833). 

Przechodzimy do punktu 19. O zabranie głosu ponownie proszę panią 

przewodniczącą Jolantę Koczorowską. 

 

Pani Jolanta Koczorowska 

Szanowni Państwo, druga z zapowiedzianych uchwał. To jest projekt uchwały 

opracowany dzisiaj przez komisję zdrowia w sprawie wyboru przedstawicieli 

Województwa Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Mazowieckim 

Centrum Leczenia Chorób Płuc i Gruźlicy w Otwocku. Na podstawie stosownych 

artykułów uchwala się, co następuje. Do składu rady działającej przy Mazowieckim 

Centrum Leczenia Chorób Płuc i Gruźlicy w Otwocku dokonuje się wyboru 

następujących przedstawicieli Województwa Mazowieckiego: 1. Mariusz Szostak; 2. 

Jolanta Maria Koczorowska; 3. Dariusz Kosyła; 4. Bożena Jadwiga Żelazowska; 5. 

Kacper Karol Pietrusiński; 6. Dariusz Grajda; 7. Józef Mieczysław Smorąg; 8. Zofia 

Szymańska – Avakumović. Wykonanie uchwały powierza się Zarządowi 

Województwa Mazowieckiego. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. W 

uzasadnieniu podajemy, że kadencja obecnej rady upływa 25 listopada 2018 roku i 
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wnosimy o powołanie ww. osób na kolejną kadencję. Proszę o przejście do drugiego 

czytania. Uchwała uzyskała poparcie 100% komisji. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z państwa radnych ma pytanie do radnej 

sprawozdawczyni? Jeżeli nie, został zgłoszony wniosek o przejście do drugiego 

czytania. Jeśli nie usłyszę sprzeciwu uznam, iż sejmik wyraził zgodę na przejście do 

drugiego czytania. Przystępujemy zatem do głosowania.  Kto z państwa radnych jest 

za przyjęciem uchwały z druku nr 884? Kto jest przeciw? Kto wstrzymał się od głosu? 

Dziękuję. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 38 radnych, nikt nie był przeciw, 

nikt nie wstrzymał się od głosu. Stwierdzam, że Sejmik Województwa Mazowieckiego 

podjął uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie wyboru przedstawicieli Województwa 

Mazowieckiego do Rady Społecznej działającej przy Mazowieckim Centrum Leczenia 

Chorób Płuc i Gruźlicy w Otwocku (druk nr 884). 

Przechodzimy do punktu 20: Sprawozdanie Zarządu Województwa Mazowieckiego z 

obejmowania udziałów lub akcji w spółkach handlowych przez Województwo 

Mazowieckie za okres od 1 lipca 2017 r. do 30 czerwca 2018 r. Sprawozdanie 

otrzymali państwo wraz z materiałami na dzisiejszą sesję. Czy mają państwo pytania 

w związku ze sprawozdaniem? Jeśli nie uznam, iż sejmik zapoznał się z otrzymanym 

sprawozdaniem. Stwierdzam, że sejmik zapoznał się ze sprawozdaniem Zarządu 

Województwa Mazowieckiego z obejmowania udziałów lub akcji w spółkach 

handlowych przez Województwo Mazowieckie za okres od 1 lipca 2017 r. do 30 

czerwca 2018 r. 

Proszę państwa, zanim przejdziemy do punktu 21, bo on będzie chwilę trwał, prosił o 

głos, o możliwość zabrania głosu pan Maciej Mechliński w sprawie, rozumiem, 

sytuacji pracowników muzeów, tak? Jeżeli to będzie krótkie wystąpienie, to proszę 

teraz, jeżeli miałoby być dłuższe, to musiałoby być później. Krótkie? To proszę 

bardzo.  

 

Pan Maciej Mechliński 

Dzień dobry państwu, Maciej Mechliński Regionalna Sekcja Branżowa Pracowników 

Muzeów NSZZ „Solidarność”. Proszę państwa, jak rozumiem jesteśmy na ostatnim 

posiedzeniu sejmiku tej kadencji. W każdym razie my chcieliśmy państwu z naszej 

strony podziękować za brak zainteresowania naszą sytuacją finansową. Proszę 

http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
http://portal/departament/ks/bss/Shared%20Documents/sesja%20na%20Mmarkuszewska/V%20kadencja/2018/16%20października/projekty/sprawozdanie%20z%20obejmowania%20udzialów%20i%20akcji
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państwa, wielu pracowników muzeów pracuje za 2200 zł na rękę. Wymaga się od 

nas podnoszenia kwalifikacji. Musimy wyżywić także nasze rodziny. Pracownicy z 30 

lub 40 letnim stażem mają podstawy pensji około 3500 zł brutto. Jak mamy zachęcić 

młodych pracowników, młodych ludzi, żeby przyszli do nas pracować. Ja bardzo się 

cieszę, że remontowane są placówki muzealne, arsenał warszawski, muzeum 

niepodległości. Wcześniej 10 pawilon, ale my tynkiem się nie wyżywimy. Nawet tym 

świeżym, proszę państwa, a od nas wymaga się podnoszenia kwalifikacji. Od nas 

wymaga się, żebyśmy jak najlepiej pełnili nasze obowiązki. Po trzynastu latach pracy 

za 2200 zł do ręki, czasami jest to ciężko. Tak że bardzo dziękuję sejmikowi za 

zainteresowanie jakie do tej pory nam udzielał. W naszej sytuacji finansowej, w jakich 

warunkach pracujemy. I będziemy o tym pamiętać, proszę państwa, przy 

nadchodzących wyborach samorządowych. Ja tu nie mówię o polityce, chociaż 

sytuacja finansowa to jest sprawa polityczna. Bo to jest społeczna polityka socjalna i 

my będziemy walczyć o swoje. Tak że proszę państwa, tych radnych, którzy będą 

mieli zaszczyt zasiadać tutaj z naszej woli w następnej kadencji o to, żeby wzięli to 

pod uwagę, bo nasze milczenie się już kończy. Nie pozwolimy więcej ignorować 

naszych pism. Tak jak na przykład pisma, które nasza sekcja kierowała do Komisji 

Kultury w sprawie Muzeum Etnograficznego i sytuacji jaka panuje tam między 

dyrekcją, a niektórymi pracownikami i związkiem zawodowym. Do tej pory nie 

otrzymaliśmy żadnej odpowiedzi. A sprawa już ponad miesiąc temu, poprosiliśmy 

ponownie o odpowiedź. Nic się w tej sprawie również nie zadziało. Tak że serdecznie 

dziękuję za możliwość wystąpienia i my sobie to po prostu będziemy pamiętać i 

wyciągać wnioski. Tak że nie pozwolimy dalej pomijać się. Ja wiem, że są inne 

branże zawodowe, że są pielęgniarki, że są lekarze, którym też trzeba dać. Ale skoro 

sejmik podjął się opieki nad dobrem kultury narodowej, to na litość boską, to nie są 

tylko i wyłącznie budynki, to są też ludzie, którzy chcą godnie żyć, bo mają dzieci, bo 

mają rodziny na utrzymaniu, i którzy w dobrze pojętym interesie kultury chcą 

podnosić swoje kwalifikacje. Bardzo dziękuję. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę państwa, natomiast taką bym miał dla państwa propozycję, 

żeby jeżeli państwo czujecie się niedoceniani, czy też wasz głos jest w waszej opinii 

niewłaściwie wysłuchiwany proponowałbym nie czekać do ostatniego posiedzenia 

sejmiku następnej kadencji, tylko może nieco wcześniej też zapraszam na 
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posiedzenie sejmiku. Proszę państwa, jesteśmy w punkcie 21 wobec tego, o 

zabranie głosu proszę pana marszałka Adama Struzika. 

 

Pan Adam Struzik – Marszałek Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo, Wysoki Sejmiku. Jestem zobowiązany do przedstawienia 

informacji o sprawozdaniu z analizy z oświadczeń majątkowych. Ten obowiązek 

wynika z ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 r. z art. 27 c. 

ust. 12. Proszę państwa, uprzejmie informuję, że w sierpniu 2018 roku 

przeprowadzono analizę oświadczeń majątkowych złożonych Marszałkowi 

Województwa Mazowieckiego. Analiza została przeprowadzona zgodnie z zapisem 

art. 27c ust. 12 ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 r. tj.: czy 

wszystkie osoby zobowiązane złożyły oświadczenia majątkowe i czy złożyły je w 

terminie; czy stwierdzono nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach 

majątkowych wraz z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe 

oświadczenia; jakie zostały podjęte działania w związku z nieprawidłowościami 

stwierdzonymi w analizowanych oświadczeniach majątkowych, w oparciu o 

następujące akty prawne: ustawę z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

województwa, ustawę z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ograniczeniu prowadzenia 

działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Przeprowadzono 

analizę łącznie 203 oświadczeń majątkowych w tym: 4 oświadczenia majątkowe 

osób, u których ustawowy termin złożenia oświadczenia tj. 30 dni od dnia powołania, 

upłynął przed 30 kwietnia. 9 oświadczeń majątkowych osób, które zostały odwołane 

ze stanowiska przed 30 kwietnia. 178 oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych 

do złożenia oświadczenia majątkowego do 30 kwietnia z informacją za ubiegły rok, 4 

oświadczenia majątkowe osób, które przestały być zobowiązane do składania 

oświadczeń majątkowych po 30 kwietnia i 8 oświadczeń majątkowych osób, u 

których ustawowy termin złożenia oświadczenia tj. 30 dni, upłynął po 30 kwietnia. I 

teraz przejdę do omówienia poszczególnych kategorii. Były oświadczenia złożone po 

terminie bez wezwania. Do Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego 

w Warszawie, w ustawowym terminie tj. w dniu odwołania, rozwiązania umowy o 

pracę, rezygnacji z zajmowanego stanowiska lub zaprzestania wydawania decyzji 

administracyjnych w imieniu marszałka województwa, nie zostały złożone 

oświadczenia majątkowe przez następujące osoby: Pana Jacka Kobylińskiego – 

Dyrektora Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Siedlcach. Pan Jacek 
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Kobyliński przestał pełnić funkcję dyrektora 31 marca 2018 r., natomiast 

oświadczenie majątkowe złożył 4 kwietnia 2018 r.; Pan Wojciech Miazga – Dyrektor 

Mazowieckiego Szpitala Specjalistycznego im. dr J. Psarskiego w Ostrołęce. Pan 

Wojciech Miazga przestał pełnić funkcję dyrektora 31 maja 2018 r., natomiast 

oświadczenie majątkowe złożył 4 czerwca 2018 r.; Pan Dariusz Młynarczyk – 

pełniący obowiązki Dyrektora Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu Zakładów 

Opieki Zdrowotnej im. dr. Teodora Dunina w Rudce. Pan Dariusz Młynarczyk przestał 

pełnić obowiązki dyrektora 3 kwietnia 2018 r., natomiast oświadczenie majątkowe 

złożył 6 kwietnia 2018 r.; Pani Barbara Krupa – zatrudniona w Mazowieckim Centrum 

Polityki Społecznej w Warszawie. Pani Barbara Krupa zaprzestała wydawania decyzji 

administracyjnych 31 grudnia 2017 r., natomiast oświadczenie majątkowe złożyła 5 

stycznia 2018 r.; Pani Jolanta Musiałczyk – zatrudniona w Mazowieckim Centrum 

Polityki Społecznej w Warszawie, zaprzestała wydawania decyzji administracyjnych 

31 grudnia 2017 r., natomiast oświadczenie majątkowe złożyła 5 stycznia 2018 r. 

Oświadczenia złożone po terminie po przesłaniu wezwania. Nie zostały złożone w 

ustawowym terminie tj. w dniu odwołania, rozwiązania umowy o pracę, rezygnacji z 

zajmowanego stanowiska lub zaprzestania wydawania decyzji administracyjnych w 

imieniu marszałka województwa, oświadczenia przez następujące osoby: Pani Ewa 

Kot – pełniąca obowiązki Zastępcy Dyrektora Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i 

Urządzeń Wodnych w Warszawie. Pani Ewa Kot w związku z likwidacją 1 stycznia br. 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Warszawie i przejęciem 

jego zadań statutowych i kompetencji przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie, zaprzestała wydawania decyzji administracyjnych w imieniu marszałka 

województwa 31 grudnia 2017 r. Po przesłaniu wezwania oświadczenie majątkowe 

zostało złożone przez ww. osobę 28 lutego 2018 r; Pan Leszek Średziński – pełniący 

funkcję Członka Zarządu Mazowieckiego Centrum Rehabilitacji STOCER Sp. z o.o. 

Pan Leszek Średziński pełnił funkcję Członka Zarządu do 1 stycznia 2018 r. Po 

przesłaniu wezwania oświadczenie majątkowe zostało złożone przez ww. osobę 22 

stycznia 2018 r.; Pan Dariusz Węcławski – pełniący funkcję Dyrektora Krajowego 

Ośrodka Mieszkalno-Rehabilitacyjnego dla Osób Chorych na Stwardnienie Rozsiane 

(SM) w Dąbku. Pan Dariusz Węcławski od 20 kwietnia 2018 r. do zakończenia 

okresu wypowiedzenia był zwolniony z obowiązku świadczenia pracy. Po przesłaniu 

wezwania oświadczenie majątkowe zostało złożone przez ww. osobę 24 kwietnia 

2018 r.; Pan Andrzej Daniluk – pełniący funkcję Dyrektora Ośrodka Edukacji 



25 
 

Informatycznej i Zastosowań Komputerów w Warszawie. Pan Andrzej Daniluk pełnił 

funkcję Dyrektora do 7 maja 2018 r. Po przesłaniu wezwania oświadczenie 

majątkowe zostało złożone przez ww. osobę 28 maja 2018 r.; Pan Dariusz 

Napiórkowski – pełniący funkcję Dyrektora Delegatury Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Mazowieckiego w Siedlcach. Pan Dariusz Napiórkowski zaprzestał 

wydawania decyzji administracyjnych w imieniu marszałka województwa 31 marca 

2018 r. Po przesłaniu wezwania oświadczenie majątkowe zostało złożone przez ww. 

osobę 12 kwietnia 2018 r.; Pan Bernard Mucha – pełniący funkcję Dyrektora 

Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Warszawie. W związku z 

likwidacją 1 stycznia br. Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w 

Warszawie i przejęciem jego zadań statutowych i kompetencji przez Państwowe 

Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, Pan Bernard Mucha 31 grudnia 2017 r. 

przestał pełnić funkcję Dyrektora Wojewódzkiego Zarządu Melioracji i Urządzeń 

Wodnych w Warszawie. Po przesłaniu wezwania oświadczenie majątkowe zostało 

złożone przez ww. osobę 13 marca 2018 r., po dodatkowym 14-dniowym terminie na 

złożenie oświadczenia majątkowego; Pani Katarzyna Pastuszka-Chrobotowicz – 

Dyrektor Filii Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Radomiu. Pani Katarzyna Pastuszka-

Chrobotowicz zaprzestała wydawania decyzji administracyjnych 13 sierpnia 2018 r. 

Po przesłaniu wezwania oświadczenie majątkowe zostało złożone przez ww. osobę 

27 sierpnia 2018 r.  Naruszenie ustawy o ograniczeniu prowadzenia działalności 

gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. Pani Katarzyna Pastuszka-

Chrobotowicz – pełniąca funkcję Dyrektora Filii Wojewódzkiego Urzędu Pracy w 

Radomiu, wydająca do 13 sierpnia 2018 r. decyzje administracyjne w imieniu 

Marszałka Województwa Mazowieckiego. W swoim rocznym oświadczeniu 

majątkowym Pani dyrektor podała, że posiada m.in. 400 udziałów w „Radomskie 

Hale Mięsne” Sp. z o.o., co stanowi pakiet większy niż 10% udziałów w spółce. 

Posiadanie takiego pakietu narusza art. 4 pkt 5 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o 

ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje 

publiczne, zgodnie z którym, osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu 

marszałka województwa, w okresie zajmowania stanowisk lub pełnienia funkcji nie 

mogą „posiadać w spółkach prawa handlowego więcej niż 10% akcji lub udziały 

przedstawiające więcej niż 10% kapitału zakładowego – w każdej z tych spółek.” O 

powyższym naruszeniu zgodnie z ww. ustawą został poinformowany Dyrektor 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Warszawie. W 13 przypadkach analizowanych 
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oświadczeń majątkowych stwierdzono uchybienia natury technicznej nie mające 

wpływu na jednoznaczność złożonego oświadczenia. Wykaz osób stanowi załącznik 

nr 1 do sprawozdania. Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały przesłane do 

właściwych urzędów skarbowych ze względu na podane w oświadczeniu miejsce 

zamieszkania. Urzędy na mocy art. 27c ust. 7 ustawy o samorządzie województwa, 

dokonują również analizy oświadczeń majątkowych. Wykaz osób, u których urzędy 

skarbowe, po analizie oświadczeń majątkowych, stwierdziły uchybienia i przesłały do 

wiadomości bez klauzuli „tajemnica skarbowa” stanowi załącznik nr 2. Wszystkie 

oświadczenia zostały zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej. Proszę 

państwa, nie będę odczytywał załączników, tylko jeszcze poinformuję o wykazie 

osób, u których urzędy skarbowe, po analizie oświadczeń majątkowych, stwierdziły 

uchybienia. I była to Pani Ilona Nasiadka – Członek Zarządu Spółki Mazowieckie 

Centrum Rehabilitacji STOCER Sp. z o.o. – w pierwszym oświadczeniu majątkowym 

w pkt. II ppkt 4 nie podano powierzchni domku letniskowego; występują rozbieżności 

w powierzchni działki w stosunku do roku poprzedniego; nie podano przychodu ze 

zbycia samochodu osobowego Seat Toledo rok produkcji 2004; nie wykazano 1/30 

udziału w drodze. 10 sierpnia 2018 r. Pani Ilona Nasiadka złożyła korektę do 

pierwszego oświadczenia majątkowego oraz do rocznego oświadczenia. Dziękuję 

bardzo.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Szanowni Państwo, teraz część dotycząca oświadczeń majątkowych radnych 

województwa, złożonych w 2018 roku w terminie do 30 kwietnia 2018 roku według 

stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku oraz na 2 miesiące  przed końcem kadencji 

Radni Województwa Mazowieckiego V kadencji byli zobowiązani w tym roku, zgodnie 

z art. 27c ust. 4  ustawy o samorządzie województwa z dnia 5 czerwca 1998 roku 

(Dz.U.2018.913 j.t ze zm.), do złożenia oświadczeń majątkowych do dnia 30 kwietnia 

2018 roku według stanu na dzień 31 grudnia 2017 roku oraz na 2 miesiące przed 

upływem kadencji. Zgodnie z wymogami ustawy radni województwa mieli obowiązek 

złożenia dwóch egzemplarzy oświadczenia majątkowego oraz dołączenia zeznania o 

wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym (PIT). Analiza złożonych 

oświadczeń majątkowych przeprowadzona została zgodnie z zapisem art. 27c ust. 

12 ustawy o samorządzie województwa tj.: czy wszystkie osoby zobowiązane złożyły 

oświadczenia majątkowe i czy złożyły je w terminie; czy stwierdzono 
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nieprawidłowości w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz z ich opisem i 

wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia; jakie działania zostały 

podjęte w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 

oświadczeniach majątkowych. Zobowiązanych do złożenia oświadczeń w terminie do 

30 kwietnia 2018 r. było 50 radnych. Radna Martyna Wojciechowska w dniu 30 

kwietnia 2018 r. złożyła do mnie oświadczenie o rezygnacji z mandatu. W dniu 8 

maja 2018 r. otrzymałem postanowienie Komisarza Wyborczego stwierdzające 

wygaśnięcie mandatu pani Martyny Wojciechowskiej. Pozostali radni złożyli 

oświadczenia w ustawowym terminie. Zobowiązanych do złożenia oświadczeń na 2 

miesiące przed upływem kadencji było 49 radnych. Radny Wojciech Bartelski złożył 

oświadczenie majątkowe w dniu 19 września 2018 r. Radna Ewa Szymańska, która 

nie złożyła oświadczenia majątkowego została na podstawie art. 27c ust. 5a ustawy 

o samorządzie województwa wezwana do jego złożenia. Oświadczenie majątkowe 

wpłynęło w dniu 3 października br. Analiza oświadczeń przeprowadzona była głównie 

pod względem formalnym. Ponadto została dokonana analiza porównawcza 

złożonych oświadczeń oraz kopii zeznania podatkowego. Z przeprowadzonej analizy 

wynika, że najczęstsze błędy popełniane przez radnych przy wypełnianiu formularzy 

oświadczeń majątkowych dotyczyły: braku określenia, czy składniki majątkowe ujęte 

w części A formularza wchodzą w skład małżeńskiej wspólności majątkowej czy 

stanowią majątek odrębny; niekompletnego wykazywania dochodów i przychodów w 

punktach tego wymagających; niewłaściwego wypełniania punktu VIII tzn. różnicy 

pomiędzy dochodami wykazanymi  

w oświadczeniu majątkowym a dochodami wykazanymi w PIT, podawanie dochodów  

w wysokości miesięcznej, podawanie kwoty przychodu zamiast dochodu; 

niekompletnego wypełniania punktu X tzn. wobec kogo zostało zaciągnięte 

zobowiązanie pieniężne, w związku z jakim zdarzeniem, na jakich warunkach, w 

jakiej wysokości oraz jaki jest stan zadłużenia na dzień 31.12.2017 r. lub na dzień 

złożenia oświadczenia; Ponadto niektórzy z radnych wypełniając oświadczenie w 

rubrykach, które nie znajdują w konkretnym przypadku zastosowania zamiast 

wskazanego w instrukcji zwrotu „nie dotyczy” wpisywali: „nie podlega”, „nie”, „nie 

posiadam”, „nie nabyłem”, „nie prowadzę”, „nie zarządzam”, „nie mam”, „brak”, „-”. 

Zgodnie z art. 27d ustawy o samorządzie województwa kopie oświadczeń zostały 

przekazane Marszałkowi Województwa, w celu zamieszczenia ich w Biuletynie 

Informacji Publicznej. Ponadto, zgodnie z art. 27c ust. 6 ustawy o samorządzie 
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województwa, jeden egzemplarz oświadczenia wraz z zeznaniem o wysokości 

osiągniętego dochodu w danym roku podatkowym, został przekazany urzędowi 

skarbowemu właściwemu ze względu na miejsce zamieszkania osoby składającej 

oświadczenie majątkowe.  Do Sejmiku Województwa Mazowieckiego wpłynęło 9 

informacji z urzędów skarbowych, które dokonały analizy przesłanych oświadczeń 

majątkowych zgodnie z art. 27c ust. 7 ustawy o samorządzie województwa. Zostały 

one przekazane, do wiadomości, zainteresowanym radnym. Biorąc powyższe pod 

uwagę nie ma podstaw, na dzień 15 października 2018 roku, w świetle art. 27c ust. 9 

ustawy o samorządzie województwa, do występowania do Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego z wnioskiem o kontrolę oświadczeń majątkowych złożonych przez 

radnych. Szczegółową analizę oświadczeń, dokonaną przez Przewodniczącego 

Sejmiku, otrzymali państwo drogą elektroniczną. Czy ktoś z państwa radnych 

chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad. Mówimy o sprawozdaniach z 

analizy oświadczeń majątkowych. Jeżeli nie przechodzimy do punktu 22: 

Sprawozdania z działalności komisji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 

Sprawozdania zostały do Państwa rozesłane. Czy mają Państwo pytania w związku 

ze sprawozdaniami? Jeśli nie uznam, iż Sejmik zapoznał się z otrzymanymi 

sprawozdaniami. Stwierdzam, że Sejmik zapoznał się ze sprawozdaniami z 

działalności komisji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. 

Przechodzimy do punktu 23: Interpelacje i zapytania. Przystępujemy do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad – interpelacje i zapytania. W okresie między 

sesjami wpłynęły interpelacje radnych: Agnieszki Górskiej, Jana Rejczaka, Katarzyny 

Piekarskiej i Ludwika Rakowskiego oraz odpowiedzi na interpelacje radnych: Karola 

Tchórzewskiego, Krzysztofa Strzałkowskiego, Katarzyny Piekarskiej, Agnieszki 

Górskiej, Jana Rejczaka. Na dzisiejszej sesji nie rozpatrujemy interpelacji i zapytań. 

Przechodzimy do punktu 24: Oświadczenia radnych. Przystępujemy do realizacji 

kolejnego punktu porządku obrad – oświadczenia radnych. Czy ktoś z państwa 

radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie porządku obrad? Proszę pani radna 

Katarzyna Piekarska. 

 

Pani Katarzyna Piekarska 

Wielce Szanowny Panie Przewodniczący, Koleżanki Radne i Koledzy Radni. 

Chciałam zabrać głos w związku z wystąpieniem związkowców muzealników, a 

mianowicie bardzo zaniepokoiło mnie to, że jak według ich oświadczeń wysyłali 
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bardzo dużo pism, monitów, apeli o spotkanie z komisją kultury, natomiast do takiego 

spotkania nie doszło. I co więcej, przewodnicząca komisji kultury – pani Żelazowska 

twierdzi, a nie mam powodu, żeby jej nie wierzyć, że takich pism ona nie otrzymała. 

Natomiast państwo wysyłali te pisma nie wiem, czy na ręce marszałka, czy zarządu. 

To znaczy, że jest bardzo zły obieg dokumentów i to jednak niestety świadczy o 

jakimś braku szacunku dla ludzi, którzy tworzą kulturę na Mazowszu i niestety z 

podobną sytuacją mieliśmy do czynienia przy Warszawskiej Operze Kameralnej. 

Tam też był bardzo duży konflikt pomiędzy dyrekcją, a pracownikami i moim zdaniem 

nie załatwiono tego konfliktu w sposób elegancki i z tego powodu jest mi bardzo 

przykro. Prawdopodobnie państwa sprawy nasz sejmik już nie załatwi, ale mam 

nadzieję i tego i państwu życzę, ale także w sumie w sobie, bo mieszkam na 

Mazowszu i też często korzystam z takich dóbr kultury jakim są muzea i to, żeby to 

byli pracownicy jak najbardziej kompetentni jest po prostu bardzo ważne. I życzę 

wszystkim, aby sejmik następnej kadencji załatwił do końca tę sprawę. A ja ze swojej 

strony chciałam powiedzieć, że jest mi naprawdę bardzo przykro i przepraszam, choć 

nie ma w tym mojej winy, że nie spotkaliśmy się na komisji kultury. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę bardzo pani radna Dorota Stalińska. 

 

Pani Dorota Stalińska 

Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Szanowni Państwo Muzealnicy. 

Troszkę nie do końca sytuacja wygląda tak jak koleżanka radna przed chwilą 

powiedziała. Nie wiem kogo państwo reprezentujecie, jakich muzealników ponieważ 

pisma Związków Zawodowych „Solidarność” z Muzeum Etnograficzne trafiły do nich. 

Sama przeczytałam kilkadziesiąt, jeżeli nie kilkaset stron, rozmaitych dokumentów 

wysyłanych przez państwa z NSZZ „Solidarność” od 2011 roku. Mało tego, 

nieprawdą jest, nie wiem czy państwo się komunikujecie między sobą, poczułam się 

mocno dotknięta bardzo agresywnym tonem pańskiego wystąpienia. Ponieważ 

poświęciliśmy bardzo dużo czasu, sama osobiście poświęciłam bardzo dużo czasu, 

bo naprzeciwko pism Związku Zawodowego „Solidarność” pracowników Muzeum 

Etnograficznego, które się składa z 14 bodajże osób stanęło 80 osób, czy 70 innych 

pracowników, którzy twierdzili, że nie prawdą jest to co piszą Związki Zawodowe 

„Solidarność”, które wystąpiły w obronie dyrektora atakowanego przez Związek 
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Zawodowy „Solidarność”. Proszę państwa, my nie jesteśmy sądem, nie mniej jednak, 

jeżeli mamy sprzeczne informacje należy rozpoznać temat. Spotykaliśmy się z 

pracownikami, również przeprowadziliśmy rozmowy, sam toczy się przecież w tej 

chwili nie mogliśmy podjąć. Byli zaproszeni pracownicy i dyrektor do nas na 

spotkanie, ale niestety nie zamknięto procesu przeprowadzenia badań kontrolnych 

muzeum, na podstawie których moglibyśmy rozpoznać ten temat do końca. Więc 

proszę nam nie zarzucać, że nie poświęciliśmy czasu. Nie wiem, powtarzam, bo nie 

powiedział pan dokładnie kogo reprezentujecie, w jakiej ilości, bo bardzo długo 

sądziliśmy również, że Związek Zawodowy „Solidarność” reprezentuje większość 

pracowników Muzeum Etnograficznego. Okazało się, że jest to porażająca 

mniejszość pracowników, więc proszę podawać wiarygodne fakty. Zawsze jesteśmy 

bardzo otwarci. W komisji kultury pochylamy się nad każdą sprawą. Jak słusznie 

powiedział pan przewodniczący Rakowski szkoda, że państwo się tak zebrali z tym 

atakiem na nas na ostatnim posiedzeniu, bo gdybyście państwo pojawili się rok temu, 

dwa lata temu, to na pewno byśmy się bardzo precyzyjnie przyjrzeli tej sprawie, więc 

bardzo proszę następnym razem być zgodnym z faktami i nie zarzucać nam, że nie 

podjęliśmy tego tematu. Dziękuję.  

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję. Proszę pan radny Piotr Strzembosz. 

 

Pan Piotr Strzembosz 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, państwo pracownicy zgłaszali się do różnych 

radnych i radni się spotykali, ja chociażby, z państwem i jest, myślę, rzeczą 

niewłaściwą, że mimo, że ten protokół pokontrolny nie powstał, że komisja się tym 

nie zajęła. Jednak komisja nie musi opierać się na protokołach, żeby rozmawiać z 

ludźmi. Żeby podejmować pewne formalne decyzje być może te protokoły kontrolne 

są niezbędne, ale nie żeby rozmawiać z ludźmi, szczególnie że ma miejsce konflikt. 

A pani radna Stalińska tutaj jak widzę, bardzo chce wykluczać mniejszość. To jest 

niezgodne z pani postawą na ulicy. Pani zawsze krzyczy, że trzeba mniejszość 

bronić, a tutaj nagle z powodu, że to jest jakaś mniejsza grupa, mają mniejsze 

prawa? Dziękuję. 

 



31 
 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję, panie radny, ale moim zdaniem niczego takiego pani Stalińska tutaj nie 

mówiła, więc nie wiem, czy pani radna chce sprostować jeszcze? Proszę bardzo. 

 

 

Pani Dorota Stalińska 

No koń jaki jest każdy widzi i co powiedziałam wszyscy słyszeli. Dziękuję panu 

przewodniczącemu, że też słyszał co powiedziałam dokładnie. Nigdy nie 

eliminowałam mniejszości. Rzeczywiście zawsze staję w obronie również 

mniejszości. Powiedziałam bardzo wyraźnie, że przyglądaliśmy się obu stronom. 

Jednej stronie, która stawiała zarzuty w postaci NSZZ „Solidarność” i drugiej stronie, 

która przyszła i stawiała jak gdyby kontr zarzuty tymże zarzutom. Więc proszę 

również pana radnego Strzembosza, żeby był precyzyjny w swoich wypowiedziach. 

Ja wiem, że pan się też spotykał z pracownikami. Nie był pan jedynym człowiekiem. 

Ja się również spotykałam wielokrotnie z różnymi grupami po to, żeby pomóc 

rozwiązać ten problem. W tej chwili wiemy, że poszła do dyrektora, już jest 

pokontrolny raport, czekamy na odpowiedź pana dyrektora i wówczas jestem 

przekonana, że nie wiemy może w jakim składzie, bo pewnie to już będzie nowy 

skład rady, dojdzie do spotkania, które było przewidziane z pracownikami i 

mniejszością pracowników i większością i z dyrektorem i ten temat na pewno będzie 

życzliwie przez sejmik rozpatrzony.  

 

 

Pan Ludwik Rakowski – Przewodniczący Sejmiku Województwa Mazowieckiego 

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa, myślę że możemy zamknąć to taką konkluzją, że 

warto rozmawiać i im szybciej taka rozmowa będzie podjęta, tym myślę że lepszych 

efektów możemy się spodziewać. Proszę państwa dziękuję państwu za udział w 

dzisiejszej sesji Sejmiku Województwa Mazowieckiego. Następna sesja  

zaplanowana nie była, ale odbędzie się prawdopodobnie 13 listopada, czyli już po 

wyborach 21 października. Tym z państwa, którzy startują życzę powodzenia, 

chociaż może nie wszystkim zwycięstwa. Pozostałym dobrego wyboru. Zachęcam do 
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udziału w wyborach samorządowych i zamykam XLVIII sesję Sejmiku Województwa 

Mazowieckiego. Dziękuję bardzo. 
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